檔 號:

保存年限:

國立臺灣師範大學 函

機關地址:106308 臺北市大安區和平東路

一段162號

聯絡人:林韋伶 電話:02-77491231

電子信箱:lwling@ntnu.edu.tw

受文者:國立彰化師範大學

發文日期:中華民國113年7月11日 發文字號:師大師課字第1131019388號

速別:普通件

裝

線

密等及解密條件或保密期限:

附件: 附件1_臺師大師培學院_國際研討會徵稿暨活動海報、附件2-1_臺師大師培學院 國際研討會_徵稿啟事_中文、附件2-2_臺師大師培學院國際研討會_徵稿啟事_ 英文(attch1 A095K0000Q0000000_1131019388-0-0.jpg、attch2 A095K0000Q0000000_1131019388-0-1.pdf、attch3 A095K0000Q0000000_ 1131019388-0-2.pdf)

主旨:檢送本校「雙語學科教學的教師培育:發展、實踐與反 思」國際研討會徵稿啟事,敬請轉知貴屬師生踴躍投 稿,請查照。

說明:

一、旨揭研討會期透過雙語師資培育「主題演講」、「學科領域工作坊」、「專題論壇」及「論文發表」四面向,為國內外從事雙語師培的教育人員帶來不同觀點,進而優化師資職前教育階段的雙語教師培育歷程,促進學術交流與研討。

二、時間:113年10月26(星期六)、10月27日(星期日)。

三、地點:本校和平校區II教育大樓教202國際會議廳。

四、場次資訊:

(一)兩場主題演講:

1、英國倫敦大學學院教育學院李嵬院長,講題:「Transpositioning through Translanguaging and Co-Learning: Preparing for Bilingual Education」。

國立彰化師範大學

第1頁,共7頁

1130061629 113/07/11

- 2、本校師資培育學院Dr. Keith Graham,講題:「The B2 Requirement is not a MUST for Bilingual Teachers in Taiwan」。
- (二)三場論壇:「縣市局處對雙語學科教師的需求與看法」、「雙語學科教學」及「IB教育在地化三大主題。
- (三)論文發表與海報發表:藉由雙語師培相關論文發表, 促進教育工作者齊聚並分享雙語師培之研究與實務。
- 五、論文投稿方式:採線上投稿,網址:https://reurl.cc/ Rq3gRD。
- 六、論文徵稿期限:即日起至113年8月15日(星期四),徵 稿主題如下:
 - (一)中等教育雙語教師培育。
 - (二)小學教育雙語教師培育。
 - (三)幼教/特教雙語教師培育。
 - (四)雙語在職教師專業發展。
 - (五)其他與師資培育相關的議題。
- 七、詳細投稿及報名相關資訊公告於本校師資培育學院網站 (https://tecs.otecs.ntnu.edu.tw/),如有調整依網站公告為 準。
- 八、檢附研討會海報(附件一)及論文徵稿啟事(附件二),敬請轉知貴屬師生踴躍參與。

正本:公私立大專校院、各公私立高級中學、各縣市政府教育局

副本:本校師資培育學院、師資培育學院師資培育課程組 13/107/11年 12/107/33

校長 吳正己

線

TEACHER PREPARATION FOR BILINGUAL SUBJECT INSTRUCTION:

Development, Implementation, and Reflection



10.26 10.27

國立臺灣師範大學

和平校區II 教202國際會議廳

International Conference Hall 202, Education Building, Heping Campus II, NTNU

星期六、⊟ Sat. and Sun.



李嵬院長 Prof. Wei LI

倫敦大學學院教育學院

Director and Dean of IDE, UCL's Faculty of Education and Society, and Chair Professor of Applied Linguistics, University College London, UK

Transpositioning through Translanguaging and Co-Learning: Preparing for Bilingual Education

Dr. Keith Graham

國立臺灣師範大學

Asst. Prof. of the School of Teacher Education National Taiwan Normal University

The B2 Requirement is not a MUST for Bilingual Teachers in Taiwan

研討會徵稿

Suggested Presentation Topics

中小特幼雙語教師培育

Bilingual Teacher Preparation for Secondary Education . Elementary Education and Early Childhood and Special Education

雙語在職教師專業發展

Professional Development for In-service Bilingual Teachers

其他與師資培育相關的議題

Other Issues Related to Teacher Preparation

重要日程

Key Dates

徵稿截止日期 Abstract

審查結果通知 Notification of

submission 2 0 2 4 Review Results

8.15

2 0 2 4

主辦單位 | 國立臺灣師範大學師資培育學院 指導單位 | 教育部師資培育與藝術教育司 協辦單位 | 高等教育深耕計畫、國立臺灣師範大學教育學系林子斌教授計畫團隊





國主臺灣師範之學 (全) 教育部師商地育與藝術教育司











國立臺灣師範大學

「雙語學科教學的教師培育:發展、實踐與反思」國際研討會

徵稿啟事

國立臺灣師範大學師資培育學院訂於 113 年 10 月 26、27 日 (星期六、日) 辦理「雙語學科教學的教師培育:發展、實踐與反思」國際學術研討會,本研討會活動內容分為「主題演講」、「專題論壇」、「論文發表」與「學科領域工作坊」四部分。主題演講邀請英國倫敦大學學院教育學院 Prof. Wei Li,與臺師大師資培育學院 Dr. Keith Graham 來分享雙語學科教師培育的實務作法與不同觀點,為國內從事雙語師培的教育從業人員帶來不同觀點,促進學術交流與研討;專題論壇以雙語學科教學、IB 教育在地化為主題,透過雙語學者、專家教師、師培學程教師、以及師資生共聚一堂進行對話,以便了解現場教學需求,進而優化師資職前教育階段的雙語教師培育歷程;論文發表採取邀稿與徵稿方式並行,以提升臺灣雙語師資培育學術理論與實踐之動能。

一、徵稿主題

- (一) 中等教育雙語教師培育
- (二)小學教育雙語教師培育
- (三) 幼教/特教雙語教師培育
- (四)雙語在職教師專業發展
- (五) 其他與師資培育相關的議題

二、投稿形式

本研討會論文發表有「口頭發表」與「海報發表」兩種形式,最終論文發表形 式將依論文摘要審查結果通知為準。

三、投稿資訊

- (一) 論文需有中英文摘要,中文摘要以不超過 450 字、英文不 超過 250 字為原則,並請列出 3 至 5 個關鍵字。
- (二)研究概述:應包含背景、研究方法、發現與討論、結論等, 至多 1000 字。
- (三)內容規範:限未曾發表之論文,將中英文摘要與研究概述整合成 1 個 pdf 檔。
- (四)請於113年8月15日(四)前完成論文摘要報名表單填寫,以完成論文摘要繳交。
- (五)論文摘要審查結果將於113年9月2日(一)通知論文錄取結果和論文發表之 形式。
- (六) 論文摘要格式請參閱:

 $\frac{https://drive.google.com/drive/folders/1OtRc6avNsQ40o5-1fQjLyzUByjqMIN0B?usp=sharing}{\$4 \mp 1 \pm 7 \mp}$



四、重要日程

■ **論文投稿報名截止日期:**113 年 8 月 15 日 (四) 投稿報名網址: https://forms.gle/ts9hgsv5TJVgM6Z89

■ 論文審查結果通知日期:113年9月2日(一)

■ **参加研討會報名截止日期**:113 年 10 月 15 日 (二) 研討會報名網址: https://forms.gle/9JYs2wTJ6E9ZuHGZA 論文發表簡報、海報繳交日期:113 年 10 月 18 日 (五)

■ 研討會日期:113年10月26、27日 (六、日)

五、聯絡方式

聯絡人:國立臺灣師範大學師資培育學院 林韋伶小姐

電話:(02)7749-1231

E-mail: lwling@ntnu.edu.tw





National Taiwan Normal University

Teacher Preparation for Bilingual Subject Instruction: Development, Implementation, and Reflection

Call for Papers

The School of Teacher Education at National Taiwan Normal University (NTNU) is pleased to announce the International Conference on "Teacher Preparation for Bilingual Subject Instruction: Development, Implementation, and Reflection," scheduled for October 26-27, 2024 (Sat. and Sun.). The conference will feature keynote speeches, panel forums, paper presentations, and subject area workshops.

Keynote speakers include Prof. Wei Li from the Institute of Education at University College London, and Dr. Keith Graham from NTNU's School of Teacher Education. They will share practical approaches and perspectives on bilingual subject teacher education, providing valuable insights for educators involved in bilingual teacher preparation, and fostering academic exchange and discussion. The panel forums will focus on topics such as bilingual subject teaching and the localization of IB education, bringing together bilingual scholars, expert teachers, teacher education program instructors, and pre-service teachers for in-depth dialogue to understand the needs of classroom teaching and enhance the bilingual teacher education process. Paper presentations will be conducted through both invited and open submissions to enhance the academic theory and practice of bilingual teacher preparation in Taiwan.

I. Presentation Topics

- 1. Bilingual Teacher Preparation for Secondary Education
- 2. Bilingual Teacher Preparation for Elementary Education
- 3. Bilingual Teacher Preparation for Early Childhood and Special Education
- 4. Professional Development for In-service Bilingual Teachers
- 5. Other Issues Related to Teacher Preparation

II. Types of Presentation

There are oral and poster presentations. The presenters will be notified their type of presentation based upon the paper review result.

III. Abstract Submission

- 1. Papers must include abstracts in both Chinese and English. The Chinese abstract should not exceed 450 characters, and the English abstract should not exceed 250 words. Please include 3-5 keywords.
- Research overview: Should include backgrounds, research methods, findings and discussion, and conclusions, up to 1000 words.
- 3. Content requirements: Only unpublished papers will be accepted. Please combine the Chinese and English abstracts and the research overview into a single PDF.
- 4. Submit the abstract before August 12th, 2024. The review result will be notified on September 2nd, 2024.
- The template of abstract is listed below:
 https://drive.google.com/drive/folders/1OtRc6avNsQ40o5-1fQjLyzUByjqMIN0B?usp=sharing

IV. Important Dates

- Abstract submission: August 15, 2024 (Thu.)
 Submission link: https://forms.gle/ts9hgsv5TJVgM6Z89
- Notification of abstract review results: September 2, 2024 (Mon.)
- Registration deadline: October 15, 2024 (Tue.)
 https://forms.gle/9JYs2wTJ6E9ZuHGZA
- Submission of presentation slides and posters:October 18, 2024 (Fri.)
- Conference dates: October 26-27, 2024 (Sat. & Sun.)

V. Contact Information

School of Teacher Education, National Taiwan Normal University
Wei-Ling Lin +886-2-7749-1231 E-mail: lwling@ntnu.edu.tw





